
Vážení přítomní zahrádkáři, 

Úvodem mi dovolte, abych Vás přivítal na letošní konferenci, která se koná 

v neobvyklé době , na neobvyklém místě a za mimořádných opatření.  

Je téměř po sezoně a mohli bychom hodnotit rok letošní, ale jsme tu proto abychom 

zhodnotili rok 2019 a hlavně schválili čerpání finančních prostředků za rok 2019 a 

návrh rozpočtu na rok 2020  .  

Jen ve stručnosti hodnocení roku 2019: 
Hned na začátku  jsme jako výbor museli řešit  vzniklý problém  s vodou. Čerpadla, 
která byla  v provozu víc jak 20 let dosloužila a byla již neopravitelná. Vzhledem 
k tomu, že nádrže máme umístěny na rozdílných geodetických výškách, docházelo 
k rozdílným tlakovým poměrům na koncích tlakových větví a nadměrnému 
přetěžování potrubních rozvodů, armatur vysokým tlakem a neefektivnímu chodu 
čerpadel. Největší  tento problém byl celou dobu na osadě B.  
 
Vše se vyvíjí směrem dopředu, a proto jsme se jako výbor rozhodli  pro celkovou 
modernizaci čerpací stanice.  
Oslovil jsem specializovanou firmu, která nám zpracovala návrh řešení  dopravy vody 
do akumulačních nádrží, umístěných na 2 místech a zároveň nám navrhla rozdělení 
tlakového systému na 2 tlaková pásma. 

1. Pásmo pro osady A1 A2  a  B  
2.  pásmo pro osadu C                                                                      
 
 
Na jaře se uskutečnil  opět svoz šrotu, kterého jsem se také zúčastnil. Protože 
jsme nemohli využít multikáry na svoz šrotu z osady C, , vzal jsem své osobní 
auto s vlekem a zajistil svoz šrotu z osady C. Tím se dostávám k tomu, že na 
členských schůzích byl odsouhlasen prodej multikáry, která každý rok stojí nemalé 
peníze a bohužel není schopna si na sebe vydělat. Jsme však schopni i takové 
akce jako svoz šrotu nebo opravy cest zajistit, a to buď vlastními prostředky (není 
problém proplatit náhradu  za pohonné hmoty případně jiné náhrady) a při větší 
akci zajistit techniku, která by byla k dané akci vhodná). Multikára, která byla bez 
technické  se nám podařila prodat v letošním roce, a to za 50 tisíc korun.  
  
V loňském roce jsme se opět pustili do opravy cest, jak na osadě A1 tak i A2. 
Vzhledem k tomu, že v okolí Trutnova se hodně frézovaly silnice, nebyl problém 
sehnat asfaltovou drť na opravy našich cest.  S opravami cest počítáme i 
v letošním roce a jak jistě víte, tak k opravám došlo na osadách A1 a A2 a pokud 
se podaří sehnat další asfaltovou drť, která se nám osvědčila jako nejlepší 
materiál na opravu cest, budeme v opravách i nadále pokračovat. Přesto si 
myslím, že každý  kdo jezdí autem, by si měl ten úsek u své parcely sám udržovat.    
 
 Nepříjemnou záležitostí, kterou se výbor musel zabývat v loňském roce, byl spor 
o rozmezí hranic mezi parcelami č. 148 a 149. Spor v konečné fázi rozhodla 
Rozhodčí komise Českého zahrádkářského svazu ve prospěch parcely č. 149.  
V současné době je celá záležitost již uzavřena. 
 



Bazény – vzhledem k tomu, že se mění klimatické podmínky a stále častěji bývá 
v letních měsících sucho, jsme jako výbor pro zákaz napouštění bazénů 
z osadního vodovodního řádu. Nejde však jen o změnu klimatických podmínek, 
ale jsme jako celá organizace omezeni limitem čerpání podzemní vody. Tento limit 
stanovuje Povodí Labe a každý rok musíme zasílat hlášení o spotřebě podzemní 
vody na Ministerstvo životního prostředí. Je mezi námi již několik parcel, kde vodu 
z bazénu na podzim nevypouštějí a na jaře tuto vodu pomocí bazénových 
chemikálii vyčistí a řada zahrádkářů si nechá vodu přivézt cisternou.  
Každý zahrádkář by měl mít na své zahradě několik nádob na odchytávání 
dešťové vody, kterou potom bude využívat na zalévání. Bohužel někteří 
zahrádkáři své nádrže naplnili vodou z osadního řádu ještě ten den, kdy se pustila 
voda.  
 
Na podzim se jako každý rok uskutečnilo moštování. Bohužel byl velmi malý 
zájem o moštování. 
Je pravda, že v loňském roce nebylo tolik úrody jablek, ale bohužel  na spoustě 
stromů jablka zůstala neočesaná a přitom by stačilo je nabídnout třeba sousedovi, 
který by rád moštování využil.   
 
Během roku bylo zajištěno sekání u hospodářské budovy a čerpací stanice a 
v osadách na společných plochách.  
Dílna i nadále funguje na telefon. Přestože to již druhým rokem prezentujeme na 
každé schůzi, dáváme to zápisů, je řada členů, kteří to neví. Bližší infomace 
k práci dílny vám ještě poví předseda dílenské komise p. Míčka. 
 
Koncem roku byla petičním výborem vypracována petice na podporu přijetí 
Zahrádkářského zákona. Tuto petici jste měli možnost na svých členských 
schůzích podpořit i Vy. 
 
Za krátké období, co jsem ve funkci předsedy základní organizace,  jsem si 
nemohl nevšimnout, že vztahy mezi členy základní organizace nejsou dobré. 
Každý si, když to řeknu obrazně, hraje na svém písečku.  Jediné v čem jsme 
dobří, je to, že každý ví, co by měl udělat ten druhý, potažmo výbor. Kritizovat umí 
každý. Ale ještě nikdo nepřišel s tím, aby řekl, je potřeba toto udělat a já se 
nabízím, že to udělám. 
Možná, že ke zlepšení vzájemných vztahů by pomohla nějaká společná akce. 
Prostory k tomu máme, a to hospodářskou budovu, která je v podstatě nevyužitá. 
Samozřejmě je to tím, že v současné době již není zapotřebí tolik domácích kutilů, 
jako tomu bylo dříve. Dnes jdete do OBI nebo jiné specializované prodejny a vše 
si můžete koupit prakticky již hotové. Proto bych uvítal jakýkoli rozumný nápad na 
využití této budovy. Můžeme ji upravit za minimální náklady, a mohou se zde 
konat třeba odborné přednášky, týkající se zahrádkářské činnosti, můžeme si zde 
udělat výstavu našich výpěstků nebo vyhlásit nějakou soutěž v rámci organizace.  
Bylo by možné zde i sportovní vyžití – koupit stůl pro stolní tenis apod.  
To jsme schopni zajistit a realizovat. Jde jen o to, zda by byl z Vaší strany zájem.  
Proto jsme využili odloženého termínu konání konference a pozvali Vás sem do 
našich vlastních prostor. Jak sami vidíte, bylo by třeba zde určitě udělat úpravy – 
vyměnit sádrokarton, opravit světla a zamezit tomu, aby se nám zde zase 
neusadily na zimu kuny. 



Další možností je uspořádat v letních měsících akci u hospodářské budovy – 
opékání vuřtů apod. 
Je na každém z Vás přispět k činnosti celé základní organizace. My jako výbor 
Vám budeme rádi nápomocni, ne že to za Vás uděláme, ale rádi Vám pomůžeme. 
Abychom se zde dnes mohli sejít, tak jsme to zde museli trochu zkulturnit, a proto 
Chci poděkovat našim členkám jmenovitě paní Gojdášové, Kábrtové, Jezdinské a 
Malíkové, které zde zametly letitý prach a nepořádek především od zmíněných 
Kun a umyly židle a lavice. A Petrovi Bartoníčkovi, který zde obrousil trámy a 
natřel je. Jak ty trámy vypadaly, se můžete podívat v přední místnosti, i když 
tam vypadají o poznání lépe než tomu bylo tady. 
 
Téměř na každé schůzi či konferenci upozorňujeme na to, jak máte postupovat  při 
prodeji nebo převodu zahrad. Toto nelze provádět bez souhlasu základní 
organizace. Je nutné vždy dodržovat postup člen-předseda osady-výbor základní 
organizace. Až potom je převod platný! 
 
Nyní se dostávám k té nepříjemné části, kterou se musíme také zabývat, a to 
jsou černé skládky kolem celé osady. Na tyto skládky nás upozornilo Město, které 
na místě provedlo šetření ohledně našeho požadavku na kácení stromů pod 
osadou. Nafocené skládky pod osadou A2 a nejhorší pod osadou B až úplně 
vzadu.. Zmíněné fotky byly předány na odbor životního prostředí.  
Byl jsem na místě s vedoucím technických služeb a dle jeho odhadu by odklizení 
stálo hodně přes sto tisíc korun. 
Několikrát jsme v zápise z výborové schůze psali, že za plot se nesmí nic vyvážet. 
Ani posekaná tráva, klestí apod.  
 
Další nepříjemnou záležitostí je ničení soukromého majetku firmy Farmers. 
Je pravda, že písemné upozornění této firmy jsme obdrželi až nyní, ale na tuto 
skutečnost jsme Vás upozorňovali třeba v zápise ze dne 6. 6.2017. Jedná se 
o to, že někteří členové používají jejich pozemek jako příjezdovou cestu ke svým 
zahradám. Firmě Farmers jsme odpověděli v tom smyslu, že nás celá záležitost 
mrzí, ale že je v kompetenci Městské policie, aby hříšníky pokutovala.  
Přesto jsme byli odborem životního prostředí Městského úřadu Trutnov pozvání 
k místnímu šetření a podání vysvětlení.  Za základní organizaci jsem se jednání 
zúčastnil já jako předseda, dále pak místopředseda p. Klejna a pokladní paní 
Gojdášová. Dále byl přítomen i zástupce firmy Farmers, který nás seznámil  
s plánem firmy Farmers na podzim všechny své pozemky zorat a striktně budou 
vyžadovat, aby se po jejich pozemku nejezdilo. Budou se i nadále obracet na 
Městkou policii, aby hříšníky pokutovala.  
Cestu, která vede k osadě B a je v desolátním stavu vlastní Státní pozemkový 
fond. Zkusíme se obrátit tedy na vlastníka této cesty, zda by nemohlo dojít 
k opravě této cesty. 
 
Závěrem mi dovolte, abych poděkoval celému výboru za jeho činnost.  V loňském 
roce se výbor sešel celkem 11x . 1x se konalo mimořádné zasedání některých 
členů výboru za účasti již výše jmenované Rozhodčí komise. 
Takže děkuji všem předsedům osad za jejich práci v jednotlivých osadách. Děkuji 
předsedovi dílenské komise, že i přes svoje vážné zdravotní problémy byl 
nápomocen.  



Děkuji hospodáři M. Klejnovi, že se tak rychle a dobře zapracoval ohledně 
převodů zahrádek a povolování staveb apod.. 
Děkuji Mirce Jezdinské za zdokumentování našich výborových schůzí  - 
vyhotovením zápisů. 
Dík patří také Ing. Nálevkové, která coby předsedkyně revizní komise se 
v několika případech účastnila našich schůzí, což předtím nebylo zvykem. 
V neposlední řadě chci poděkovat M. Gojdášové  za práci pokladní a za to jak 
dobře pečuje o naše finanční prostředky. Také chci poděkovat panu Russovi, který 
obhospodařuje naše webové stránky.    
Práce pro lidi a s lidmi je to nejtěžší, co může být. To Vám potvrdí každý, kdo 
pracuje s lidmi.  
Uvědomte si, že všichni členové výboru pracují  pro Vás v rámci svého osobního 
volna a argument, že jsou za to placeni, není na místě, protože odměna, za jejich 
práci je v podstatě jen symbolická. 
 
Úplným závěrem Vám všem chci poděkovat, za to že jste přišli a chci Vám popřát 
hodně osobních i pracovních úspěchů.  Abyste mohli dosáhnout těchto úspěchů, 
musíte být hlavně zdraví. Takže přeji všem pevné zdraví.     
 
 
 
                                                      Jan Kamberský 
                                                      Předseda ZO 


